

[Text]

have a committee or anything actively pursuing these recommendations? What success has there been to date with regard to monitoring these types of recommendations that come to the department?

Mr. Collenette: Many of the recommendations contained in that report, Mr. Lewycky, do have an impact on a provincial jurisdiction. That is an area we are monitoring with the people in the provinces. We have a good relationship with the provinces in the whole area of multiculturalism.

Mr. Lewycky: I am referring to the ones that are specifically addressed to the Multiculturalism Directorate—there are at least a dozen.

• 1120

Mr. Collenette: Those dealing with the directorate are being dealt with right now. I met with the follow-up group that was established as a result of the conference—I met them last week in fact—and we have agreed on ways where we can perhaps put some additional resources into answering their concerns and perhaps having a follow-up conference so the impetus established at that conference is not lost.

I mentioned earlier the immigrant integration area that we are looking into and that will require additional funding, if Cabinet agrees to it, that would go some way to addressing the concerns raised in that report.

Mr. Lewycky: The final question is again with monitoring. On page 10 of your report you talk about multiculturalism in Canada being given the responsibility of chairing an interdepartmental committee monitoring the policy, which I presume is this policy here. I wonder if you could just tell us whether this particular aspect will be in the new multiculturalism act, or at least whether thought has been given to that, and how many meetings this interdepartmental committee has been having and what success it is achieving.

Mr. Collenette: That specifically would probably not be addressed in those terms, but in the act we are looking at the obligations of the multiculturalism policy. I believe one of those obligations would be in the advocacy role, and that would come under the advocacy role.

Mr. Lewycky: Can you tell me how many times the committee has met?

The Chairman: Excuse me, Mr. Lewycky. I have a problem with balance again.

Mr. McCauley: Tilting too much to the left.

The Chairman: I am trying to be fair in the number of questions I have allowed. I recognize that the minister has indicated he is available for the morning, but there is other work of the committee that we have to get to. I have been rather stringent on colleagues like Mr. Kelly. I really think I must bring it to an end.

Mr. Lewycky: We will get him before estimates anyway so it is no problem.

[Translation]

recommandations sur les femmes immigrantes. Un comité ou une autre institution étudie-t-il ces recommandations? Quelle suite a été donnée aux recommandations qui sont parvenues au Ministère?

M. Collenette: De nombreuses recommandations qui figurent dans ce rapport, monsieur Lewycky, ont un impact à l'échelle provinciale. Nous les étudions en collaboration avec les autorités provinciales et je dois dire que nous entretenons de bons rapports avec elles dans le domaine du multiculturalisme.

M. Lewycky: Je fais plus particulièrement allusion aux recommandations qui s'adressent à la Direction du multiculturalisme; il y en a environ une douzaine.

M. Collenette: Les recommandations concernant la Direction sont étudiées actuellement. La semaine dernière, précisément, j'ai rencontré le groupe qu'on a formé après la conférence pour s'occuper du suivi et nous nous sommes mis d'accord sur la façon dont on peut peut-être injecter des ressources supplémentaires pour répondre aux besoins qui ont été repérés et, notamment, nous songeons à une nouvelle conférence pour que l'acquis de la première ne soit pas perdu.

J'ai parlé plus tôt de l'intégration des immigrants dont nous nous occupons et qui exigera des fonds supplémentaires. Si le Cabinet donne son approbation, cela nous permettrait de concrétiser les recommandations contenues dans ce rapport.

M. Lewycky: Ma dernière question porte sur la surveillance. À la page 10 de votre rapport, vous parlez de la possibilité de demander à des responsables du multiculturalisme au Canada de présider un comité interministériel de surveillance de la politique, et je suppose qu'il s'agit de votre politique. Pouvez-vous nous dire si cela sera prévu dans les dispositions de la nouvelle Loi sur le multiculturalisme ou si l'on a songé à cette possibilité? Combien de séances ce comité interministériel a-t-il tenues et quelle en a été l'issue?

M. Collenette: Nous n'allons probablement pas prévoir cela dans les dispositions de la loi, mais de fait, la loi portera sur les exigences de la politique du multiculturalisme. Je crois qu'une de ces exigences serait le rôle de défenseur de la politique.

M. Lewycky: Combien de fois le Comité s'est-il réuni?

Le président: Excusez-moi, monsieur Lewycky. Je fais de nouveau face à un problème d'équilibre.

M. McCauley: Vous penchez trop vers la gauche.

Le président: J'essaie d'être juste. Je sais que le ministre a dit qu'il pouvait rester toute la matinée, mais nous devons passer à d'autres affaires concernant le Comité. J'ai été assez ferme à l'égard d'autres collègues, de M. Kelly notamment. Je me vois obligé de vous interrompre.

M. Lewycky: Étant donné que le ministre viendra avant l'étude des prévisions budgétaires, je ne vois pas d'inconvénient.